
 1 

BROI.0002.5.2018 
 

Protokół nr XXXV/18 
z obrad XXXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 22 sierpnia 2018 roku 
 
 
1. Otwarcie XXXV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki   Przewodniczący Rady dnia  22 sierpnia 2018 roku o godzinie 
1114 otworzył obrady  XXXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Przewodniczący Rady 
powitał: wójtów, burmistrzów, radnych,  Pana Lecha Kuropatwińskiego- Przewodniczącego 
Samoobrony, Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Marka Jaskulskiego – 
Wicestarostę,  kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków 
masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
 Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad XXXV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni 
otrzymali wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada 
Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta. Jednocześnie poinformował, że 
w przypadku przyjęcia przez Radę wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt 
dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać 
będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego 
punktu, projektu uchwały spełniającego wymagania formalne określone  w statucie. 
Przewodniczący poinformował, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku 
uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący poinformował,  że Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 16 sierpnia 
2018 r. wniósł o - zmianę porządku obrad poprzez: 
- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie okręgów wyborczych wraz z tekstem jednolitym, 
- poszerzenie porządku obrad XXXV sesji Rady Powiatu o punkt: 
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- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Bydgoszczy. 
Pismem z dnia 21 sierpnia 2018 r. Zarząd Powiatu wniósł o:  
- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z tekstem jednolitym,  
- wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 
wraz z tekstem jednolitym, 
- poszerzenie porządku obrad o punkt: 
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal w roku 2018. 
Przewodniczący Rady poprosił przedstawiciela wnioskodawcy o uzasadnienie wniosków 
o zmianę porządku obrad XXXV sesji.  
Pani Iga Przystałowska - Skarbnik Powiatu w imieniu wnioskodawcy zwróciła się 
o poszerzenie porządku obrad i przyjęcie autopoprawki zarówno do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej wraz z tekstem jednolitym, jak i autopoprawki do uchwały budżetowej. Jest to 
podyktowane podjęciem przez Zarząd Powiatu rozpatrzeniem wniosków samorządów 
gminnych w sprawie możliwości zaplanowania w budżecie pomocy finansowej na 
realizowane przez samorząd Izbicy Kujawskiej, jak i Miasta Kowal zadań własnych 
inwestycyjnych, jak również wpływu do Starostwa Powiatowego jeszcze innych 
dokumentów, które istotnie wpływają na dokonanie zmian i umożliwienie realizacji zadań 
przez jednostki organizacyjne. Jeśli w tych punktach pojawią się pytania Skarbnik udzieli 
odpowiedzi. Skarbnik poprosiła o poszerzenie porządku obrad i przyjęcie dokumentów.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej 
chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXXV sesji? 
Wobec braku głosów, Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosków Zarządu 
Powiatu. Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 17 porządku obrad XXXV 
sesji o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 
w sprawie okręgów wyborczych i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że  Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do 
projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie okręgów 
wyborczych i tym samym punkt 17 porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
okręgów wyborczych wraz z autopoprawką (tekst jednolity).   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XXXV Sesji  o punkt 
w brzmieniu: 
- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Bydgoszczy i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw –0 
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Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad XXXV sesji o punkt - Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Bydgoszczy. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 18 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 17, w brzmieniu:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
okręgów wyborczych wraz z autopoprawką (tekst jednolity).   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 8 zmienionego porządku 
obrad XXXV sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2018 i tym samym punkt 8 porządku obrad otrzymuje 
brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XXXV Sesji  o punkt 
w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal w roku 2018 i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad XXXV sesji o punkt  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal w roku 2018. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 19 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 18, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 9 porządku obrad XXXV 
sesji o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 



 4 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. i tym samym punkt 9 porządku obrad 
otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity).   
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXXV sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmian, składa się z 23 punktów. Przewodniczący Rady przystąpił do jego realizacji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.    
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXXV Sesji: Pana Tomasza Jezierskiego i zapytał – czy wyraża 
Pan zgodę?  
Radny Tomasz Jezierski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował powołać na sekretarza obrad Panią Elżbietę Płoszaj  – 
i zapytał - czy wyraża Pani zgodę? 
Radna Elżbieta Płoszaj wyraziła zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan 
Tomasz Jezierski był Sekretarzem obrad XXXV Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pani Elżbieta Płoszaj była Sekretarzem 
obrad XXXV sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXXV Sesji zostali: Pan Tomasz Jezierski i Pani Elżbieta Płoszaj.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Grzegórska.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXXIV/18 z dnia 26 czerwca 2018 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXIV Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
radni mogą zgłosić zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 
27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół 
ma być przyjmowany.  Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie 
§ 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek 
przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez 
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przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół 
przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój 
podpis. Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Wobec braku głosu sprzeciwu 
Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXXIV/18 z dnia 
26 czerwca 2018 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia   

27 czerwca 2018 roku do dnia 9 sierpnia 2018 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 10 sierpnia 2018 
roku do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 27 
czerwca 2018 roku do dnia 9 sierpnia 2018 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 
29 czerwca 2018 r., 10, 19, 31 lipca 2018 r., 3 sierpnia 2018 r. W dniu dzisiejszych obrad 
radni otrzymali sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 9 sierpnia 
2018 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  10, 16, 21 sierpnia 2018 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem 
starosty.  
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady i otworzył dyskusję nad przedłożonym 
sprawozdaniem. Przewodniczący poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego 
osoba ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać  głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 22 sierpnia 2018 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności 
w okresie od dnia 27 czerwca 2018 roku do dnia 9 sierpnia 2018 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 10 sierpnia 2018 roku do 
dnia sesji.     
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia   
27 czerwca 2018 roku do dnia 9 sierpnia 2018 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.  Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
od dnia 10 sierpnia 2018 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
7. Informacja o stanie środowiska miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w 2017 

roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Kujawsko – Pomorski Wojewódzki  Inspektor 
Ochrony Środowiska przedstawił na dzisiejsze obrady Rady informację o stanie środowiska 
Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w 2017 roku.  
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską – Przewodniczącą Komisji  
Środowiska o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Alicja Sadowska – Przewodnicząca Komisji  Środowiska poinformowała, że w dniu 
10 sierpnia 2018 roku odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego Komisja 
zapoznała się z informacją o stanie środowiska miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego 
w 2017 roku. Informację przedstawiła Pani Elżbieta Achrem – zastępca Kierownika 
Działu Monitoringu Środowiska Delegatury we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy. Po 
dyskusji Komisja jednogłośnie przyjęła Informację o stanie środowiska miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego w 2017 roku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna 
jest Pani Anna Ciesielska – Kierownik Delegatury we Włocławku Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska we  Bydgoszczy, która ustosunkuje się do głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 22 sierpnia 2018 roku przyjęła informację o stanie środowiska Miasta 
Włocławka i Powiatu Włocławskiego w 2017 roku.  
Informacja o stanie środowiska Miasta Włocławka i Powiatu Włocławskiego w 2017 roku 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2.W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały, a w dniu dzisiejszych obrad – 
autopoprawkę oraz tekst jednolity projektu uchwały.  
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Komisja  jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się 
do głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji. Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił  
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 22 sierpnia  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
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Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 została podjęta. 
Projekt uchwały  Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2026 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.   
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 
w związku ze zmianą w planie dochodów i wydatków, zmianą wynikającą z wniosków 
dysponentów środków budżetowych, zmniejszeniem rezerwy ogólnej i celowej, 
zwiększeniem wydatków z tytułu planowanych dotacji celowych na pomoc finansową 
z budżetu powiatu dla jednostek samorządu terytorialnego i dotacji celowej z budżetu 
podmiotowi prowadzącemu działalność leczniczą.  W materiałach na sesję radni otrzymali 
projekt uchwały, a w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem 
jednolitym. Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w budżecie Powiatu Włocławskiego na rok 2018. 
Komisja  jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji Skarbnik Powiatu, działając w imieniu 
Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
na pytania. 
Wobec braku głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący 
Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  
22 sierpnia  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  
została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.   
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2018  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.   
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 

Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia dotacji celowej 
dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
w wysokości 100 tys. zł z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji pn. „Rozbudowa 
informatycznej sieci komputerowej”. Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana 
Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac 
nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia br.  analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z przeznaczeniem na dofinansowanie 
inwestycji pn. „Rozbudowa informatycznej sieci komputerowej”.  
Komisja  jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 7 sierpnia 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja  jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem 
procedury głosowania o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty –  22 sierpnia  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
została podjęta stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku została podjęta stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.   
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu 

rozwoju pieczy zastępczej na lata 2018 – 2020.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że art. 180 pkt 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej określił, iż do zadań własnych powiatu 
należy opracowywanie i realizacja trzyletnich powiatowych programów dotyczących rozwoju 
pieczy zastępczej. Załącznikiem do projektu uchwały jest Program rozwoju pieczy zastępczej 
na lata 2018 – 2020. Przewodniczący Rady poprosił  Panią Barbarę Wałęsę - 
Wiceprzewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad 
projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 30 lipca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja  analizowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2018 – 2020. Dyskusja dotyczyła 
liczby dzieci w rodzinach zastępczych. Po dyskusji komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie poinformował,  iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, która ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty –  22 sierpnia  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 roku w sprawie uchwalenia 
Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2018-2020 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Powiatowego programu 
rozwoju pieczy zastępczej na lata 2018-2020 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 roku w sprawie uchwalenia 
Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2018-2020 stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu.   
 
12. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie we Włocławku w 2017 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu 
pieczy zastępczej.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności powiatowego centrum rodzinie oraz 
przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy zastępczej.  
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
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Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 30 lipca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja  zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności 
i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2017 roku oraz 
zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej. Po dyskusji komisja przyjęła w/w 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda– Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, która  ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji. Wobec braku głosów sprzeciwu Przewodniczący  Rady stwierdził, że Rada Powiatu 
we Włocławku w dniu 22 sierpnia 2018 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności i efektów 
pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2017 roku oraz zestawienie 
potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej.  
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2017 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Fabianki w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej  dla Gminy Fabianki w wysokości 100 tys. zł  
z przeznaczeniem na realizację  zadania własnego gminy w zakresie: „Przebudowy dróg 
gminnych w roku 2018” . 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia br.  analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy 
Fabianki w roku 2018 z przeznaczeniem na realizację  zadania własnego gminy dotyczącego 
przebudowy dróg gminnych w roku 2018”. Komisja  jednogłośnie sześcioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia  2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Fabianki w roku 2018 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Fabianki w roku 2018 stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia  2018 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Fabianki w roku 2018 stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej  dla Gminy Boniewo w wysokości 70 tys. zł  
z przeznaczeniem na realizację  zadania własnego gminy w zakresie: „Przebudowy dróg 
gminnych Arciszewo – Jastrzębiec – Lubomin Rządowy - Sarnowo”.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia br.  analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy 
Boniewo w roku 2018 z przeznaczeniem na realizację  zadania własnego gminy w zakresie 
przebudowy dróg gminnych. Komisja  jednogłośnie sześcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia  2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2018 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2018 stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia  2018 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Boniewo w roku 2018 stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia dotacji celowej 
dla gmin z terenu powiatu włocławskiego z przeznaczeniem na zakup sprzętu, odzieży 
ochronnej, aparatury oraz innych urządzeń niezbędnych do prowadzenia działań ratowniczo – 
gaśniczych przez jednostki OSP z terenu powiatu włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską – Przewodniczącą Komisji   
Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Alicja Sadowska – Przewodnicząca Komisji  Środowiska poinformowała, że w dniu 
10 sierpnia 2018 roku odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego Komisja 
analizowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
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celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. W trakcie 
dyskusji komisja zwróciła uwagę na fakt, że  w ustawie o samorządzie powiatowym nastąpiły 
zmiany w publikatorze. W związku z powyższym komisja wnioskuje o uzupełnienie 
publikatora o dwie zmiany, tj. poz. 1349 i poz. 1432.  W podstawie prawnej, gdzie jest mowa 
o samorządzie powiatowym należy wpisać: (DZ.U. z 2018 r., poz. 995, poz.1000, poz. 1349 
i poz.1432).Jednocześnie poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 sierpnia br.  analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej trzynastu gminom z terenu powiatu 
włocławskiego z przeznaczeniem na zakup sprzętu, odzieży ochronnej, aparatury oraz innych 
urządzeń niezbędnych do prowadzenia działań ratowniczo-gaśniczych. Komisja  jednogłośnie 
sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. Radni nie 
podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że  Komisja Środowiska wniosła, aby w związku ze 
zmianami w ustawie o samorządzie powiatowym uzupełnić publikator o dwie zmiany, tj.: 
poz. 1349 i poz. 1432. W związku z  powyższym Przewodniczący Rady poprosił, aby 
w podstawie prawnej, gdzie jest mowa o ustawie o samorządzie powiatowym wpisać: (Dz. U. 
z 2018 r., poz. 995, poz. 1000, poz. 1349 i poz. 1432).  
Przewodniczący  Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z poprawką dotyczącą 
zmian w publikatorze i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu 
Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Św. Jana Pawła II 

Liceum Ogólnokształcącemu dla Dorosłych oraz Szkole Policealnej wchodzącym 
w skład Zespołu Szkół w Kowalu.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy nadania imienia Świętego 
Jana Pawła II szkołom Zespołu Szkół w Kowalu. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka  – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak  – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 10 sierpnia br. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
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i Sportu, podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia 
Św. Jana Pawła II Liceum Ogólnokształcącemu dla Dorosłych oraz Szkole Policealnej 
wchodzącym w skład Zespołu Szkół w Kowalu. W trakcie dyskusji komisja zwróciła uwagę 
na fakt, że  w ustawie o samorządzie powiatowym nastąpiły zmiany w publikatorze. 
W związku z powyższym komisja wnioskuje o uzupełnienie publikatora o dwie zmiany, tj. 
poz. 1349 i poz. 1432.  W podstawie prawnej, gdzie jest mowa o samorządzie powiatowym 
należy wpisać: (DZ.U. z 2018 r., poz. 995, poz.1000, poz. 1349 i poz.1432). Jednocześnie 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. Radni nie 
podjęli dyskusji.  
Wobec braku głosów  w dyskusji Przewodniczący Rady powiedział, że  Komisja Edukacji, 
Kultury i Sportu wniosła, aby w związku ze zmianami w ustawie o samorządzie powiatowym 
uzupełnić publikator o dwie zmiany, tj.: poz. 1349 i poz. 1432. W związku z  powyższym 
poprosił, aby w podstawie prawnej, gdzie jest mowa o ustawie o samorządzie powiatowym 
wpisać: (Dz. U. z 2018 r., poz. 995, poz. 1000, poz. 1349 i poz. 1432).  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał - kto z Państwa jest za 
podjęciem uchwały wraz z poprawką dotyczącą zmian w publikatorze i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie nadania imienia Św. Jana 
Pawła II Liceum Ogólnokształcącemu dla Dorosłych oraz Szkole Policealnej wchodzącym w 
skład Zespołu Szkół w Kowalu została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie nadania imienia Św. Jana Pawła II 
Liceum Ogólnokształcącemu dla Dorosłych oraz Szkole Policealnej wchodzącym w skład 
Zespołu Szkół w Kowalu stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie nadania imienia 
Św. Jana Pawła II Liceum Ogólnokształcącemu dla Dorosłych oraz Szkole Policealnej 
wchodzącym w skład Zespołu Szkół w Kowalu stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

w sprawie okręgów wyborczych wraz z autopoprawką (tekst jednolity).   
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały nr XXXVIII/348/02 z dnia 27 czerwca 2002 r. w sprawie okręgów 
wyborczych. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem 
jednolitym. Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały 
wraz z autopoprawką.  Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji. Przewodniczący poprosił, aby  w nagłówku uchwały dokonać 
zmiany,  tj. zamiast łamane na 2018 winno być łamane na 18 oraz o poprawienie 
w załączniku do obwieszczenia skrótu pozycja. Zamiast póz. winno być poz.   
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały wraz z poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 19 
Przeciw - 0 
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Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały w sprawie okręgów wyborczych została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 
uchwały w sprawie okręgów wyborczych stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały w sprawie okręgów wyborczych stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 13 sierpnia 2018 r. za pośrednictwem  Rady 
Powiatu we Włocławku została złożona skarga Prokuratora Rejonowego we Włocławku do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. Skarga dotyczy stwierdzenia 
nieważności uchwały Nr XXIX/291/17 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 listopada 
2017 r. w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg 
położonych na obszarze powiatu włocławskiego na parking strzeżony oraz wysokości 
kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2018 rok.  W dniu 
dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt uchwały, pismo prokuratora oraz projekt 
odpowiedzi na skargę. Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie nagłówka uchwały. Po 
wyrazach „Rady Powiatu” proszę dopisać „we Włocławku”.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały wraz z poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw –0 
Wstrzymało się-0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie przekazania skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekazania skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 r. w sprawie przekazania 
skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu. 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy 
Miasta Kowal w wysokości 175 tys. zł z przeznaczeniem na realizację zadania własnego 
gminy w  zakresie: „Przebudowy kanalizacji deszczowej na targowisku miejskim w Kowalu 
u zbiegu dróg powiatowych ul. Kołłątaja i Dobiegniewskiej”.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady, przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  22 sierpnia  
2018 r. Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal w roku 2018 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 sierpnia 2018 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy  Miasta Kowal stanowi załącznik nr 
29 do niniejszego protokołu. 
 
20. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
– zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady 
zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka 
zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, 
w trakcie której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub 
mało precyzyjna  może ponowić swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złożyli zapytań. 
 
21. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją. Przewodniczący poprosił o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma 
być udzielona odpowiedź na piśmie. Przewodniczący poinformował, że odpowiedź, na 
złożoną w trakcie obrad rady interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu 
przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części 
porządku obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że 
ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić swoją interpelację 
składając ją na piśmie. 
Radni nie złożyli interpelacji. 
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22. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
odpowiedź Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na Apel Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie skutków suszy w powiecie włocławskim (kserokopia odpowiedzi stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołów).    
Następnie Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z art. 25 c ust. 4 ustawy 
o samorządzie powiatowym radny jest zobowiązany do złożenia oświadczenia majątkowego 
na dwa miesiące przed upływem kadencji, to jest do dnia 16 września  2018 roku.  
W składanym oświadczeniu, proszę opisać swój majątek według stanu na dzień złożenia 
oświadczenia majątkowego. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali stosowne pismo wraz 
z drukami oświadczenia.  
Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Pan Eugeniusz Gołembiewski -  Burmistrz Miasta Kowala podziękował Radzie Powiatu 
we Włocławku za podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla miasta 
Kowala. Ta decyzja bardzo wiele znaczy dla miasta Kowal. To nie jest coś, co burmistrz 
chciałby zrobić na koniec kadencji i się pochwalić przed wyborcami. Jest to usunięcie bardzo 
poważnej awarii najważniejszego odcinka kanalizacji deszczowej w mieście  położonej na 
głębokości 5 metrów  w terenie bagiennym. Remont musi wykonać specjalistyczna firma. 
Było wiele prób innego uporania się z tym problemem, ale okazało się, że nie uda się tego 
zrobić inaczej tylko właśnie poprzez najęcie firmy tym się specjalizującej. Dokumentacja 
została opracowana. Radni znali już wcześniej problem kanalizacji. Na przełomie miesiąca 
lipca i miesiąca sierpnia 2018 r., kiedy były ulewy, awaria stała się o wiele bardziej 
dokuczliwa i widoczna. Część z radnych widziała awarię tydzień temu, kiedy korzystali 
z parkingu będąc  na dożynkach w Kowalu. Burmistrz powiedział, że jest bardzo wdzięczny 
za udzielenie pomocy finansowej. Burmistrz zwrócił uwagę na fakt, że kanalizacja obsługuje 
zarówno drogi miejskie, jak i drogi powiatowe. Obecnie ma miejsce rozstrzyganie przetargu. 
Wpłynęły dwie oferty. Jedna oferta, ta tańsza, złożona przez firmę specjalistyczną na kwotę  
ok. 306 000 zł plus koszty nadzoru, czyli ok. 315 000 zł. Burmistrz zaznaczył, że zakres 
przetargu nie obejmuje szeregu robót zmiennych, które miasto chce wykonać we własnym 
zakresie. Dzięki pomocy samorządu powiatowego będzie to możliwe i burmistrz jest 
zobowiązany i wdzięcznym radnym Rady Powiatu we Włocławku. Burmistrz czekał do końca 
sesji, aby podziękować i nie opuścił sali obrad po tym, jak rada tą decyzje podjęła. Burmistrz 
został również po to, aby podziękować za zaufanie  jakim został obdarzony  samorząd miasta 
Kowala, za decyzję o organizacji w Kowalu zarówno dożynek powiatowych, jak i inauguracji  
Powiatowych Obchodów Święta Niepodległości. Miasto i powiat mogą być wspólnie 
zadowolenie  z tego, że impreza w Kowalu bardzo się udała. Burmistrz poinformował, że 
koszt tych dożynek to jest około 130 000 zł plus około 7 000 zł  -8000 zł za wyżywienie 
gości, jak i również osób, które pracowały przy organizacji dożynek. Burmistrzowi zależało 
na tym, aby byli wszyscy podjęci byli tym samym obiadem i nie tylko goście typu VIP, ale  
również  delegacje z wszystkich gmin, które niosły wieńce dożynkowe oraz wszystkie te 
osoby, które pracowały przy dożynkach np. obsługując stoiska.  Z obiadu skorzystało ok. 450 
osób. Wszystkich potraktowano tak samo i burmistrz wyraził nadzieję, że nikogo to nie 
uraziło. Burmistrz stwierdził, że jest pod dużym wrażeniem biegłości wszystkich procedur w 
trakcie sesji ze strony Przewodniczącego Rady. Pan Przewodniczący Rady mógłby prowadzić 
obrady sejmu i może robiłby to lepiej niż obecny marszałek, bardzo to wszystko sprawnie 
zostało przeprowadzone. Burmistrz podziękował Radzie Powiatu za te dwie decyzje i zaprosił 
do Miasta Kowala przy każdej okazji.  
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Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za słowa uznania. Przewodniczący Rady 
stwierdził, że też jest pod wrażeniem, że sesja jest po raz pierwszy trwała około godziny. 
Radni czekają na dzień wyborów, tj. 21.10. 2018 r.,  kiedy nastąpi chwila prawdy i  to też ma 
wpływ na dzisiejszą sesję. Sesja została dokładnie i porządnie przygotowana, a radni nie mieli 
żadnych uwag. Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za obecność na sesji Rady 
Powiatu we Włocławku.  
 
23. Zamknięcie XXXV Sesji Rady Powiatu.  

 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, dnia 22 sierpnia  2018 
roku o godzinie 1215  zamknął obrady XXXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
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